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Milí sousedé, 
jsem rád, že s jarním číslem 
Novinek z Herinku pro vás 
mám řadu dobrých zpráv. 
S ohledem na letošní po-
někud napjatý zápis dětí do 
prvních tříd základní ško-
ly, kdy z Herinku pochází re-
kordních dvacet šest ško-
láků, se nám podařilo do 
budoucna najít dlouhodobé 
řešení. Herink se stává part-
nerem pro pokračování vý-
stavby budovy základní ško-
ly v Modleticích a umísťování 
dětí v této škole. Detaily  
se dočtete na straně 2. Po 
dvou letech napětí, kdy se 
shodou nepříznivých okol-
ností dostaly obecní finance 
přes advokátní úschovu do 
později zablokované Sber-
bank, má Herink své peníze 
zpět na účtu a může dispo-
novat i zakoupeným pozem-
kem. Mám radost, že jsme 
stihli instalovat workoutové 
doplňky k pumptrackovému 
hřišti, abyste si ho dostateč-
ně užili po celou sezonu. Tě-
ším se, že pokročíme v bu-
dování vycházkové trasy 
směrem k Jesenici. Zajíma-
vý by pro vás mohl být i roz-
hovor s myslivcem Mikolá-
šem Urbanem. Mimo jiné se 
od něj dozvíte, jak vnímat 
rytmus přírody, abychom na 
jaře nerušili zvěř při kladení 
mláďat. Chtěl bych vám ta-
ké moc poděkovat, že jste se 
zapojili do úklidu naší obce, 
a moc se těším, že se v hoj-
ném počtu potkáme na tra-
dičním pálení čarodějnic 
a na dětském dni.

Váš starosta Karel Zeman

Ú V O D N Í K Zápisy do první třídy: každoroční 
náročná výzva, kterou však zvládáme

Tradiční pálení čarodějnic
bude letos nové

Právě probíhající školní rok byl pro umístění dětí z Herin-
ku do základních škol v okolí nejkritičtější. Obec má nyní 
dvacet šest prvňáčků. „Nejen tato situace je důvodem, 
proč hledáme dlouhodobé a jasné řešení, aby se rodiče 
nemuseli obávat, zda se jim podaří při zápisu děti umís-
tit, a měli jistotu, že se s nimi ve škole počítá,“ komentuje 
situaci starosta Karel Zeman.

V Herinku patří tato kra-
tochvíle k nejoblíbenějším 
a nejnavštěvovanějším 
akcím roku. Letos poprvé 
se uskuteční na pozemku 
za rybníkem.

„V raťme se zpátky v ča-
se,“ uvádí Karel Ze-
man, „plán byl jasný – 

 chtěli jsme stavět svazkovou 
školu.“ Realita však byla jiná. 
Postupně jednotlivé obce z pro-
jektu z nejrůznějších důvodů 
odstupovaly, proto je potřeba 
uvažovat do budoucna jiným 
směrem a hledat nová řešení, 
aby měly rodiny s malými dět-
mi v Herinku jistotu, že se jejich 
dítě bez obtíží dostane do první 
třídy ve škole, která bude vzdá-
leností dostupná a dětem i rodi-
čům příjemná.

„Máme dobrou zprávu,“ 
pokračuje starosta, „v Modleti-
cích stále počítají s tím, že bu-
dou stavět velkou základní ško-
lu i pro děti z okolních obcí. 
Nechtějí statut svazkové ško-
ly, ale obec Herink by měla mít 
stejné výhody i stejné náklady 

V posledních letech se ča-
rodějnice pálily před ha-
sičskou zbrojnicí. Tehdy 

tam sice ještě neexistovala ná-
ves, ale v sousedství už fungo-
val areál firmy Univerzální sta-
vební. „Museli jsme se tedy 
vtěsnat na poměrně malé pro-
stranství,“ vzpomíná Jana Šte-
ffelová, kronikářka Herinku 
a dodává: „obyvatel v té době by-
lo daleko méně, asi pět set, tak-
že se to dařilo. Později se vykli-

na výstavbu, jako by to tak by-
lo. Pokud bude tento projekt rea- 
lizován v navrhované podobě, 
budeme mít jistou stálou vyčle-
něnou kapacitu pro naše děti.“

 � V Modleticích máme do 
budoucna zázemí
„Herink je naším partnerem pro 
pokračování ve výstavbě budo-
vy a umísťování dětí v základní 
škole,“ potvrzuje starosta Mod-
letic Jiří Aron. V Modleticích ze 
tří zpracovaných architektonic-
kých studií již vybrali tu, která 
nejlépe splňuje zadání a poža-
davky obce. V návaznosti na to 
bude co nejdříve následovat po-
drobné rozpracování vybrané-
ho návrhu a výběr projektanta 
na zpracování projektové doku-
mentace pro stavební povolení.
„Sami potřebujeme pro na-
še školáky návaznost na druhý 
stupeň základní školy, nejstar-

dilo prostranství dnešní návsi 
a tím jsme získali prostor pro 
pořádnou vatru.“ V roce 2019 
probíhaly na návsi stavební 
práce a čarodějnice se pálily na 
soukromém pozemku u rybní-
ka. Po dokončení nové návsi už 

ší máme druháky, takže zbývá 
pár posledních let, aby se situa- 
ce dořešila. Mimo to počítáme 
i s tím, že se nemusí podařit po-
stavit velkou školu tzv. na „prv-
ní dobrou“. Proto počítáme také 
s etapizací výstavby, která zna-
mená v první fázi výstavbu tělo-
cvičny již v roce 2025 a násled-
ně výstavbu druhého stupně pro 
stávající rozsah školy,“ ujišťuje 
Jiří Aron.

 � Stále platí: volba školy je 
rozhodnutím rodičů
Základní škola v Modleticích, 
která vznikla v části budovy 
mateřské školy, by mohla stát 
do čtyř pěti let. Samozřejmě je 
vždycky rozhodnutí na rodičích, 
kam svého školáka umístí. Řa-
da rodičů volí školu, do které už 
chodí starší sourozenec a která 
se nachází v blízkosti místa je-
jich zaměstnání. „Zároveň jim 
chceme dát jistotu, že v Modle-
ticích bude v případě potřeby 
pro jejich potomka místo v zá-
kladní škole vždy garantované,“ 
podotkl Karel Zeman s tím, že 
v dalších letech už by zápis ne-
měl být takový stres. 

	� Milan Hulínský

nainstalované lavičky neumož-
nily pořádat velký oheň, zbyla 
tedy alespoň symbolická připo-
mínka tohoto svátku: malá lát-
ková čarodějnice na májce. Le-
tos budou poprvé čarodějnice 
na obecním pozemku za rybní-
kem. Herink ho dosud pronají-
mal zemědělcům, nyní ho chce 
postupně začít využívat ve pro-
spěch svých občanů.  � hul
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Začalo to v roce 2020 ne-
vinně: zastupitelstvo He-
rinku odhlasovalo, že za-

koupí pozemek pro budoucí 
investice. „Naším plánem by-
la například výstavba vodoje-
mu, protože se jedná o nejvýše 
položený pozemek v obci,“ vy-
světluje Karel Zeman. Místo se 
mělo každopádně stát půdní 
rezervou pro případnou výmě-
nu za jiný pozemek. Peníze za 
koupi pozemku putovaly stan-
dardně, do doby jeho převodu 
na obec, do advokátní úschov-
ny. To se stalo 6. února 2022. 
Pak však nastal rychlý sled ne-
čekaných událostí. Rusko vnik-
lo na Ukrajinu a v důsledku vy-
hlášených sankcí vůči němu za 
tento akt agrese došlo i ke zmra-
zení vkladů v ruské Sberbank. 
„O peníze jsme v té době přišli,“ 
konstatuje Karel Zeman a dodá-
vá, „okamžitě jsme situaci řešili 

Kauza Sberbank: 
Obec má své peníze
Po dvou letech napětí, kdy se shodou nepříznivých okol-
ností dostaly obecní finance přes advokátní úschovnu do 
později zablokované Sberbank, má Herink nejen peníze 
zpět na účtu, ale může i disponovat koupeným pozemkem.

a ještě v roce 2022 nám Garanč-
ní systém finančního trhu vy-
platil 100 procent uložené část-
ky. Po půl roce nám ale sdělil, že 
nám peníze vyplatil neoprávně-
ně a že je máme vrátit.“

To zastupitelstvu obce při-
šlo nesmyslné. Jeho argumen-
tem bylo, že Garanční systém 
finančního trhu měl mít vlast-
ní mechanismy nastavené tak, 
aby peníze nevyplácel. Výsledek 
všech dlouhých a náročných 
jednání nakonec je, že část-
ka necelých 1,8 milionu korun, 
která putovala za koupi pozem-
ku do advokátní úschovy, se vra-
cí obci zpět. 

„Máme tedy nyní jak poze-
mek, který jsme nakonec stej-
ně koupili za peníze z obecní-
ho rozpočtu, tak i peníze, které 
jsme měli zmrazené přes advo-
kátní úschovnu ve Sberbank,“ 
říká starosta Zeman.  � mih

Ohlédnutí za Velikonocemi
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 � O čem je vlastně mysli-
vost? 
Především o péči podle po-
třeb zvířat. Každé roční období 
má vlastní rytmus a je potřeba 
ho vnímat.  Po zimě opravuje-
me myslivecká zařízení – krmít-
ka, zásypy, krmné bedny. Na ja-
ře probíhá asanace – vyvápnění 
krmítek proti škůdcům, přerý-
váme půdu. Dáváme do krmí-
tek medikamenty pro srnčí zvěř 
proti parazitům. V době sečení 
luk je procházíme se psy a vy-
háníme zvěř, abychom před-
cházeli usmrcení mláďat. Le-
sy nemáme, obhospodařujeme 
převážně polní honitbu: zajíce, 
bažanty, vzácně koroptve, srnčí, 
teď se postupně natahují daňci 
z Velkých Popovic.

Mikoláš Urban: 
Je potřeba vnímat rytmus přírody
V Herinku se o honitbu, tedy půdu, zvěř a myslivecká zařízení, stará myslivecké sdružení, 
které má 37 členů, obhospodařuje asi 1 500 ha půdy – jakýsi pás podél dálnice D1, který 
sahá od Průhonického parku po Velké Popovice. S jedním z členů, Mikolášem Urbanem, 
jsme si o myslivosti a chování k přírodě povídali.

 � Jak jste na tom se zvěří? 
Ovlivňuje její počty blízkost 
dálnice D1?
Stavy srnčí se zvedají, daří se 
i zaječí. Kolem Herinku přibývá 
zvěře směrem na Olešky. Každo-
ročně první týden v březnu sčí-
táme zvěř, což je zákonem daná 
povinnost. Je potřeba mít pře-
hled, jak na tom příroda je na-
příklad v porovnání s předcho-
zími lety. Důležitá je vyváženost: 
zjistit, jaká škodná se nám pře-
množila, třeba divoká prasata, 
nutrie, lišky, a udržet normo-
vané stavy zvěře. Lovíme slabé 
kusy, nemocné a slabé srny či 
srnce. Dávali by slabá mláďata, 
která by nevydržela zimu. Zají-
mavé je, že když se dálnice sta-
věla, zajíci zmizeli. Teď se zase 
vrací. A my je samozřejmě nelo-
víme, aby se jejich počty zvyšo-
valy. Zvířata jsou velice chytrá, 
naučila se běhat mimo dálnici.

 � Chovají se lidé v Herinku 
k přírodě šetrně?
Celé roky je problém rušení zvě-
ře, především v období kladení 
mláďat, kdy jsou pole plná ma-
lých bažantíků, zajíčků, srnčat. 
Když pejskaři nechají psa bě-
hat volně na vzdálenost čtyři sta 
metrů, hrozí reálné nebezpe-
čí, že budou honit malé zajíčky. 
Nezabijí je, ale vyděšená zaječi-
ce přijde o mléko a mládě uhy-
ne. To je jediný problém s lidmi, 
jinak se chovají k přírodě šetr-
ně. Chápeme, že se psi potřebu-
jí vyběhat, ale nesmí při tom tr-
pět zvěř. Stejně tak pohyb v poli 
v průběhu noci by neměl být, 
ale to naštěstí není časté.

 � Jak váš spolek spolupra-
cuje s obcí?
Obyvatelé si asi všimli, že za 
kapličkou ve Višňovce je no-
vý posed. Nikomu nezakazuje-
me vstupovat do honitby, ale je 
potřeba dodržovat pravidla. Se 
starostou mluvíme o tom, že by 

bylo dobré vytvořit informační 
tabule na cyklostezku. Na nich 
by se lidé dozvěděli, nejen ja-
ká zvířata v okolí žijí, ale také, 
jak se k nim chovat, ve kterém 
ročním období je nerušit a re-
spektovat jejich život. Upozor-
nění, že podle zákona pejsci bez 
vodítka v honitbě nesmějí vol-
ně běhat. Rady, že mrkev nebo 
chleba v krmítku jen zplesniví 
a zvířeti způsobí zdravotní ob-
tíže, i když to lidé mysleli dob-
ře. Od krmení jsme my myslivci. 
My přesně víme, co je pro zvěř 
nejlepší. Na jaře, a hlavně v lé-
tě, doplňujeme pítka – zakopá-
váme sudy s vodou do země, do-
plňujeme zajícům a srnčí sůl. 
Na podzim dáváme všem obec-
ním úřadům vědět termíny ho-
nů, aby obyvatelé s touto sku-
tečností počítali. Stejně tak 
informujeme majitele stájí 
s koňmi, aby nejezdili v těchto 
dnech do lesa.

 � Co vás na myslivosti nej-
víc baví?
Já se myslivosti věnuji od roku 
1999, už od patnácti jsem cho-
dil pomáhat do lesa, sžíval se 
s myslivci.  Nejsem lovec, já si 
čistím hlavu na posedu, pozo-
ruji okolí. Máme ve spolku roz-

dělené role podle toho, co koho 
baví. Já jsem pečovatel, ochrán-
ce zvířat. Radši chodím doplňo-
vat krmítka a pítka. Mým vel-
kým koníčkem je sbírání shozů, 
většinou srnčích. Tomu se té-
měř nikdo z našeho spolku ne-
věnuje. Z úlovků tvořím píšťalky 
a hodiny pro kolegy myslivce. 
A po tchánovi jsem podědil vý-
cvik psů. To je také velký koní-
ček.

	� Milan Hulínský

www.herink.cz
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Březen a duben byly v na-
ší mateřské škole rušné 
měsíce. O tom svědčí řa-

da akcí, které se vám nyní poku-
sím stručně představit. 

 � V březnu proběhly tri-
partity
Na schůzkách rodič–dítě–pe-
dagog jsme zúročili předškolní 
přípravu a představili jsme jed-
notlivá portfolia (pracovní listy, 
kde si děti trénují grafomotori-
ku, logiku, pravolevou orientaci 
a další dovednosti) dětí. Většina 
rodičů byla překvapena, jak je 
u nás předškolní příprava kom-
plexní a obsáhlá. 

 � Příprava předškoláků 
v oblasti digitální gramot-
nosti
Využili jsme program Malé tech-
nické univerzity Logické hry 
I a II, v němž se děti seznamo-
valy s principem programování 
a samy si na programátory i na 
roboty zahrály. Techniky se to-
tiž nemusíme bát, když jí správ-
ně porozumíme. Digitální svět 
je dobrý sluha, ale špatný pán. 
Pravidelně do svých činností za-
řazujeme práci s interaktivní ta-
bulí se všemi dětmi. 

 � Do outdoorových aktivit 

Předškolní věk je čas poznávat sama sebe 
a porozumět okolnímu světu
Ve správné mateřské škole by mělo vzdělávání probíhat 
komplexně. Mělo by seznamovat děti s okolním světem, 
dát jim možnost nahlédnout do různých oblastí lidských 
činností a začít zjišťovat, v čem jsou dobré. A o to se 
snažíme.

jsme zařadili nové pumptrac-
kové hřiště

 � Muzeum Říčany přijelo 
s jarním programem Ptáci
Děti se seznámily s životním 
cyklem ptáků a s tím, co je po-
třeba dělat, aby se u nás ptá-
kům líbilo. Na závěr programu 
si děti vyrobily ptačí budku. Tu 
jsme umístili do školkové za-
hrady. 

 � Medvídek v nemocnici
V rámci tohoto programu jsme 
si zahráli na doktory se studen-
ty lékařské fakulty. Program se 
snaží odstranit syndrom bílých 
plášťů u dětí. Medičky simu-
lovaly autonehodu plyšového 
medvěda, ten odjel do nemoc-
nice na vyšetření. Děti si pak 
ve skupinkách ošetřovaly svého 
vlastního plyšáka. 

 � Procházky po okolí
Brzké jarní počasí nás vylákalo 
na vycházku do nedalekých Po-
poviček. Cestou jsme pozorova-
li pučící přírodu, první včelky 
a čmeláky a koně v ohradě, sle-
pice a pejsky za ploty. 

 � Velikonoční tvoření
Barvili jsme vejce, vysévali ose-
ní, malovali kuřátka a pekli ji-
dáše.

 � Návštěva divadla v Hor-
ních Počernicích
Pro děti bylo velkým zážitkem 
nejen samotné představení, kte-
ré obsahovalo prvky černého di-
vadla, ale i samotný prostor vel-
kého divadla. Děti mohly být 
i součástí představení.

 � Děti v roli master chefa
Ve skupinkách jsme v modifiko-
vané soutěži vyráběli pizzu. In-
gredience si malí kuchaři vybí-
rali sami. 

V březnu nás také překvapila 
náhodná kontrola krajské hy-
gienické stanice. Školku zkon-
trolovali tzv. od sklepa po půdu 
a vše bylo v pořádku, až na drob-
né nedostatky, které jsme ihned 
odstranili. Ačkoliv žádná kont-
rola není příjemná, jsem ráda, 
že máme potvrzené, že je v naší 
školce vše v pořádku.
Do konce školního roku nás 
ještě čeká zápis nových dětí na 
školní rok 2024/25. A se všemi 
dětmi, které od nás nastupu-
jí na základní školu, se rozlou-
číme na slavnostním pasování 
předškoláků při závěrečné be-
sídce a popřejeme jim úspěšný 
vstup do školy.
A těšíme se také na společný 
výlet s místními hasiči do Ae-
ra Vodochody a do zooparku. 
Společně nás čeká i nácvik eva- 
kuace mateřské školy. V minu-
lém roce byla tato akce pro děti 
i paní učitelky velkým zážitkem. 

	� Jana Jalovcová  
ředitelka Mateřské školy Herink

www.herink.cz
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Uklidili jsme si Herink
V sobotu 13. dubna jsme se 
po roce zase sešli k pravi-
delnému úklidu obce. Akce 
se zúčastnilo 25 dospělých 
a 15 dětí. Velké poděkování 
patří všem.

V devět hodin ráno jsme si 
rozdělili rajony, vyzvedli 
pytle, rukavice a pustili se 

do práce.

A jaká pak byla odpolední 
bilance?

Nasbírali jsme asi 1,5 tuny 
odpadu, což je mnohem méně 
než v předchozích letech, kdy 
jsme odváželi 3 až 3,5 tuny od-
padků. Přičítáme to tomu, že 
byly dokončeny největší develo-
perské projekty a ubylo polysty-
renů a igelitů po obci. Ale pře-
devším tomu, že se obyvatelé 
chovají ohleduplněji ke svému 

okolí. Odpadky uvnitř obce jsme 
nacházeli opravdu výjimečně. 
DĚKUJEME! Největší množství 
se tradičně posbíralo na pří-
jezdových cestách do obce, kde 
plechovky od energetických ná-
pojů a obaly od rychlého občer-
stvení pravidelně zdobí příkopy 
u silnic.

Další milým překvapením 
byla vysoká účast dětí. Těší nás, 
jak je rodiče vedou k zodpověd-

nosti, a věříme, že si členové ro-
diny společně užili smysluplně 
strávený čas. Kromě pravidel-
ných účastníků letos přibylo 
i několik nových obyvatel, avšak 
v poměru k množství nově při-
stěhovalých to bylo jen malé 
procento. Snad se nám podaří 
nové sousedy zapojit do života 
v obci v mnohem větší šíři. 

� Jana Šteffelová

Start a rozdělení území Sběračky ve stráni

Hasiči jsou 
stále v akci

Příjemný nález u čističky

Nejvíc odpadků jsme se tradičně 
dočkali od řidičů Penamu

U silnice na Radějovice se podařil 
zajímavý úlovek. Obří magnetka 
už visí na hasičské zbrojnici

Odpracováno

Zasloužené fi nále s buřtíky

www.herink.cz

6NOVINKY Z HERINKU / DUBEN / 2024



www.herink.cz

 � Jak a kdy jste se dali do-
hromady?
J. R.: My už jsme se toho tolik 
najezdili, že vlastně ani nevím, 
kdy a jak k tomu došlo. Ale mů-
žu říct, že mě to naše propoje-
ní hodně baví. Protože po seji-
tí z pódia obvykle zapomenu, 
co se dělo, můžu některé jeho 
historky slyšet klidně třikrát, 
vždycky se jim nadšeně směju.

„Baví nás, že nám lidé naslouchají  
a že je dokážeme rozesmát,“ říká Ivo Šmoldas 
Léta spolu tvoří dvojici při besedách a skvěle se doplňují. Básník, kulturní publicista, sce-
nárista, moderátor a překladatel PhDr. Ivo Šmoldas a písničkářka, textařka, skladatelka, 
rozhlasová redaktorka Jana Rychterová. S komponovaným pořadem PÁTÉ PŘES DESÁTÉ 
navštíví Herink  21. května. Nabízíme krátký rozhovor jako ochutnávku, co vás čeká.

I. Š.: Paměť mám prabídnou, 
ba vlastně vůbec žádnou, tak-
že můžu klidně prohlásit, že se 
s Janou Rychterovou známe od 
nepaměti. Cosi mi však našeptá-
vá, že prvně jsme se setkali při 
natáčení mého pořadu v rozhla-
se. A krátce nato mě Jana pozva-
la coby hosta do svého pořadu 
na jevišti. Tomu jsem byl velice 
rád, neb její songy se mi nemálo 

zamlouvají, a nadto, sedí-li člo-
věk na jevišti, ušetří za vstupen-
ku, což zase vyhovuje mé lakotě.

 � Jak máte při společných 
besedách rozdělené role? 
Striktně, nebo spíš volíte im-
provizaci, necháte se unášet 
atmosférou mezi diváky?
I. Š.: Role věru rozdělené má-
me, neb kdybych nedejbo-
že zazpíval já, publikum by se 
v hrůze mžikem rozeběhlo. Vše 
ostatní je, alespoň z mé strany, 
pustá improvizace. I kdybych 
si totiž nakrásně cos připravil, 
stejně bych si nevzpomněl, co-
že to bylo. 
J. R.: S tím nelze než souhlasit. 
Teda kritizovat zpěv pana Šmol-
dase bych si netroufla, protože 
to jsem fakt nikdy neslyšela. Ale 
můžu potvrdit tu pustou impro-
vizaci, protože jednou pan ko-
lega vyprávěl strašnou momen-
tální historku o tom, kam jsem 
v záchvatu dodržování dělené 
stravy odkládala v šatně veku 
z chlebíčků. Publikum se válelo 
smíchy a já se od té doby mod-

lím, aby si připravil něco jiného 
a o někom jiném.

 � Co vás na setkávání s lid-
mi baví nejvíc?
I. Š.: Že mi ctěné obecenstvo 
laskavě dopřává sluchu. To se 
mi totiž doma stává pohříchu 
jen zřídka.
J. R.: Mně se líbí, když obyčejná 
písnička dokáže lidi rozesmát 
nebo rozplakat. Ovšem tady my-
slím výhradně na publikum, 
protože zpěvačka, která dojme 
sebe samu, to je teprve k pláči.

 � Co vás překvapilo? Zasko-
čil vás nějaký dotaz?
I. Š.: Občas se přihodí, že vzne-
senému dotazu vůbec nerozu-
mím čili nechápu, o čem je řeč, 
leč to mi nikterak nebrání kva-
lifikovaně odpovědět. Asi je to 
tím, že masochisticky často sle-
duju politické debaty.

 � Na co se mohou obyvatelé 
Herinku těšit?
J. R.: Ode mě určitě na píseň 
o krásném cvičiteli zumby, tedy 
na Argentince. A bude taky Víno 
a Aleluja.
I. Š.: Bezpečnější je nijak se ne-
těšit. Je to totiž spolehlivý způ-
sob, kterak se vyhnout možné 
frustraci.

	� Milan Hulínský

Plán na vybudování vycházkové cesty směrem 
na Jesenici pokročil
Dohoda mezi Státním pozemkovým úřadem a Ředitel-
stvím silnic a dálnic pokročila do stadia přípravy smluv. 
Začíná se vybírat projektant nové cesty, která obyvatelům 
Herinku umožní přístup do širšího okolí obce, a to bez 
použití frekventované silnice 101.

„K onečně se posunula a dokončila jednání, která zača-
la před třemi lety,“ komentuje starosta Karel Zeman. 
Jestliže se tedy neobjeví nečekané komplikace, trasa by 

mohla vzniknout rychle. „Obec má v současné době vycházkovou 
trasu kolem Herinku. Nová cesta by vedla od čistírny odpadních vod 
a napojila by nás na Kocandu a Osnici,“ vysvětluje starosta. Má již 
předběžnou domluvu se starostou Jesenice, že v okamžiku, kdy He-
rink dokončí svou část cesty, Jesenice vyjde naproti s vlastní částí 
trasy a obě cesty se propojí. Trasa bude mít podobu mlatové cesty, 
po které se bude moci nejen chodit, ale i jezdit na kole. � hul
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 � OBECNÍ ÚŘAD HERINK
Do Višňovky 28, 251 01 Herink
E-mail: ou@herink.cz
www.herink.cz
Kontakty:
OÚ – 323 637 185
Iveta Drazdíková, referentka – 602 608 798
Karel Zeman, starosta – 602 608 889
Miroslav Masopust, místostarosta – 777 689 311

Úřední hodiny
Pondělí 9:00–11:30 a 13:00–17:00
Středa  9:00–11:30 a 13:00–17:00

 � OBECNÍ POLICIE
313 035 500, 739 156 156

 � OBCHOD HERINK
Budova OÚ, Do Višňovky 28
Otevírací doba:
Po–pá  7:00–18:00
So–ne  8:00–16:30

 � POŠTA DOBŘEJOVICE
Kontakt: 
954 225 170
Otevírací doba:
Po 11:00–12:00 a 13:00–18:00
Út   8:00–12:00 a 13:00–15:00
St 11:00–12:00 a 13:00–18:00
Čt   8:00–12:00 a 13:00–15:00
Pá   8:00–12:00 a 13:00–15:00

 � STODOLA HERINK
Otevírací doba:
Ne–čt  11:00–22:00
Pá–so  11:00–23:00

 � ZÁSILKOVNA HERINK
ČESKÉ PLOTY s.r.o
Do Višňovky 10, Herink
Po–pá 8:00–17:00

 � Z-BOX
Na Návsi 400, Herink
Po–ne nonstop

 � BALÍKOVNA
Do Višňovky 28, Herink
Po–pá    9:00–16:00
So–ne  10:00–15:00

Důležité kontakty

DĚTSKÝ DEN  
BUDE PLNÝ ZÁBAVY 
Přijďte si 1. června vyrazit 
pravou herinskou minci se 
znakem obce!

„L etošní svátek dětí v Herinku oslavíme netradič-
ně tradičně,“ naznačuje Jana Šteffelová, která 
celou akci pro děti a jejich rodiče připravuje. 

A co vás čeká? Přijedou řemeslníci s ukázkami tradičních 
řemesel a děti i dospělí si je budou moci vyzkoušet. Tře-
ba pletení košíků z vrbového proutí, tkaní látky na lněnou 
košili. Na více než sto let staré navíječce si zájemci budou 
moci vyrobit několikabarevný provázek a ten pak přetvo-
řit třeba v náramek pro maminku. V další dílně předve-
dou tesaři, jak se vyrábějí trámy. Tyto „atrakce“ dodá spo-
lek Řemesla jinak z Pardubic od 14 do 17 hodin. (https://
remeslajinak.cz/). „Chceme ukázat, jak probíhala tradiční 
ražba mincí a jako bonus pro děti připravujeme možnost 
vyrazit si pravou herinskou minci se znakem obce,“ láká 
Jana Šteffelová. 
Odpolední program doplní živá hudba – od 16 hodin pro 
malé posluchače, později pro dospělé k poslechu i tanci. 

Chybět nebude občer-
stvení a soutěže pro 
děti s cenami. Tak co 
říkáte? Uděláte si čas 
a přijdete 1. června 
ve 14 hodin na ná-
ves? Přijďte. Těšíme 
se na vás! � hul
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